

Referat af HOVEDBESTYRELSESMØDE I DANMARKS UNGE KATOLIKKER (DUK)

TID OG STED

24. september 2017, kl. 12.00
Sankt Kjelds Gade 3, 2100 København Ø

DELTAGERE

HOVEDBESTYRELSEN (HB)

Christopher Bonde (CB), Adam Nawarecki (AN), Lea Noval (LN), Michael Rangel (MR)(skype), Trí Nguyễn (TN)(skype), Kathrine Rendboe (KR)(skype), Martha Gomes Ryom (MGR) og Peter Andreas Munk Nielsen (PA).

GÆSTER

p. Kasper Baadsgaard (TK), Martin Ottesen-Støtt (MOS), Kim Tai (KiT) og Lasse Noval (LaN).

FRAVÆRENDE

DAGSORDEN

1. Valg af ordstyrer, referent og opgaveliste

Ordstyrer: **AN**

Referent: **MR**

Opgaveliste: **MGR**

2. Opfølgning fra sidste HB-møde

2.1. *Godkendelse af sidste mødes referat*

Gennemlæst og godkendt.

2.2. *Gennemgang af opgaveliste*

Opgaveliste gennemgået og opdateret.

3. Orientering fra Forretningsudvalget (FU)

FU afholder næste møde 25/9.

4. Orientering fra Teologisk Konsulent (TK) p. Kasper Baadsgaard

Intet at berette.

5. Orientering fra sekretariatet (SEK)

5.1. *T-shirts*

MOS er ansvarlig for at gennemgå aftaler med forskellige udbydere af DUKs T-shirts.

5.2. *Underskriv "ophævelse af underskudsgaranti" fra Bispekontoret*

HB underskriver ophævelsen af underskudsgaranti.

5.3. *Det nye kælderlokale*

SEK har udarbejdet nogle idéer til DUK's nye kælderlokale. **FU** vil gennemgå den nye kælderlokale og gå videre med planlægningen af dette.

6. Orientering fra teams, redaktioner og arbejdsgrupper

6.1. Ledelsesteam (LT)

HB har afholdt møde med LT samt lejrchefevaluering, og ser frem til KLU.

6.2. Kreativt team (KT)

KT afholder næste møde d. 7/10.

6.3. Vietnamesisk team (VT)

HB har afholdt møde med VT d. 17/9 og gennemgået budget og kommende arrangementer.

HB takker for et godt møde og det gode samarbejde mellem HB og VT.

SEK udarbejder en Doodle ang. møde om Nemoa og kælderlokale med VT

VT afholder generalforsamling 3.-5. november. **CB og LN** deltager. **CB** tager kontakt.

6.4. Valfarts-team (VFT)

Til budgettet 2018, skal VFT budgetteres med yderligere 3000 kr.

VFT har været repræsenteret på vietnamesisk valfart og tamilsk valfart.

6.5. DukOP

DukOP mangler medlemmer.

6.6. Fønix

Fønix har afholdt møde 23/9.

Fønix anmoder om Steffen Nguyen som fotograf, og Filip Silic som skribent.

HB godkender Steffen Nguyen og Filip Silic. **KR** tager kontakt.

6.7. World Youth Day 2019 (WYD19)

Planlægningen af WYD19 er i gang.

6.8. Hjemmesiden

Ny kalender på hjemmesiden.

HB vil arbejde videre med forslaget om bønssdatabase.

Der mangler en kommentarfelt, hvori eventuelle bemærkninger om deltagelse kan skrives.

7. Orientering fra Ømstyrelsen (ØS)

ØS afholder møde i starten af oktober.

ØS har indkøbt nye borde, som kan anvendes til DUK's årsmøde og til andre arrangementer.

8. Indkommen post, invitationer og henvendelser

Fremover vil FU i samarbejde med SEK være ansvarlig for dette punkt.

8.1. TT, "Angå. overarbejde" 27/7

Den venter vi med.

8.2. Daniel Rangel, "Flere t-shirts" 11/8

8.3. KR, "Referat Fønix" 11/8

HB takker for referatet.

8.4. Lisbeth Rütz, "lejrchef VUD Panama" 18/8

SEK har taget kontakt til Lisbeth Rütz.

8.5. MOS, "tilbud om kursus hos DUF" 22/8

HB takker for invitationen. Det var et rigtig godt kursus.

8.6. *MOS, "VS: Innkalling til NUKs Landsmøde 2017" 27/8*
HB takker for invitationen. **MGR** og **KR** deltog.

8.7. *MOS, "sommerlejrchefansøgninger til so..." 27/8*
LT er i gang med at behandle sommerlejrchefansøgninger til sommeren 2018.

8.8. *Patrick Hoyos, "Fodboldturneringen i Horsens" 27/8*
Fodboldturneringen i Horsens vil afholdes igen d. 1. september 2018.
SEK tager kontakt til Patrick Hoyos og Peter Mai ang. møde omkring tilmelding via DUK.

8.9. *KiT, "Vs: Kateketer" 31/8*
Denne behandles på næste FU møde.

8.10. *MOS, "VS: Åbning af Caritas Center i Sten..." 4/9*
HB takker for invitationen. Tillykke med lokalerne.

8.11. *My Linh Ta, "Ombytning af sakramental-lejrene..." 6/9*
KR er chef for 1. kom syd.
My Linh er chef for firmandweekend syd.

8.12. *Jakob Pil, "Randers lokalforening." 6/9*
SEK arbejder stadig på at rette fejlen.

8.13. *KiT, "Udskiftet låse på DU..." 7/9*
Alle låse på DUKs sekretariat er blevet udskiftet.
Gamle nøgler behøves ikke afleveres, men kan blot kasseres.

8.14. *MOS, "DUK Sommerlejrvalu..." 8/9*
Data viderebehandles af LT.

8.15. *MOS, "VS: DUF søger nye re..." 14/9*
HB takke for invitationen.

8.16. *MOS, "VS: Nordisk Katolsk Ungdomsråd (NKUR)" 15/9*
Tages op senere.

8.17. *Sr. Teresa Piekos, "ansøgning" 18/9*
Denne behandles på næste FU-møde.

8.18. *MOS, "invitationer til årsmøde 2017" 20/9*
Der er udsendt invitationer til Årsmødet 2017.
Husk, at alle *skal* tilmelde sig via DUK's hjemmeside: www.duk.dk

8.19. *MOS, "VS: Grupperingsmøde 3. oktober i København" 20/9*
CB deltager.

9. Jubilæumsfejring 2018

9.1. *TK, "Jubilæumsfejring '17" 14/9*

I 2018 fejres DUKs 70 års jubilæum, og i den forbindelse ønsker HB at afholde et arrangement. HB nedsætter en arbejdsgruppe, som er ansvarlig for udarbejdelse af en plan, hvori budget er indeholdt til næste HB-møde.

10. NKUR

HB har besluttet at udtræde af NKUR, men fortsætter stadighed samarbejdet med de nordiske lande.

Dette punkt vil blive taget op på kommende årsmøde.

11. Opdatering af DUK's politikker samt "Generelle beslutninger"

SEK og **CB** arbejder videre med et opdateret udkast af "Generelle beslutninger" som skal sendes til **HB** inden næste HB-møde.

12. Social Medie Politik

SEK og **CB** arbejder videre med et nyt udkast til "Social Medie Politik" som skal sendes til **HB** inden næste HB-møde.

13. Ny sangbog

HB har besluttet, at udarbejdelsen af en ny sangbog, skal fremlægges i form af et pålæg eller en henstilling til kommende årsmøde fra privat person.

MR tager kontakt til Christian Noval.

14. Pålæg, Henstillinger, Idéer

Dette punkt tages op til næste møde.

15. Afholdte arrangementer

15.1. Nordisk Ungdoms Weekend 2017 (NUW17)

42 deltagere deltog fra DUK til NUW17.

Der har været generel positiv feedback fra arrangementet.

15.2. Møde med Biskoppen og generalsekretæren

CB tager kontakt til biskoppen ang. **SEK's** deltagelse på mødet.

15.3. NUKs Årsmøde

De laver jazz-hands i luften, når de er enige i noget, i stedet for at bruge tid på at markere og sige det. GG, DUK.

15.4. Lejrchevaluering

Jf. pkt. 6.1

15.5. National Kateket Dag

HB vil budgettere med en National Kateket Dag til året 2018.

Stor tak til Skt. Knuds Skole i Fredericia for lån af skolen.

15.6. Møde med VT

Jf. pkt. 6.3.

16. Kommende arrangementer

16.1. Børne/midi-weekend

Pt. er der 36 tilmeldte.

17. Kommende møder

- 17.1. FU-møde: 25/9
- 17.2. HB-møde: 6.-8/9 på DUK's sekretariat
- 17.3. Årsmøde: 24. - 26/11

SEK kontakter lokalforeningerne med spørgsmål vedr. arbejdsprogram og deres tanker derom. Fremlægges på næste HB møde v. SEK.

18. Lourdes 2018

AN har afholdt møde med hele HELE Høhling familien. DUK har sagt ja til at indgå i samarbejdet med Lourdes-valfarten i 2018.

HB ønsker at støtte arrangementet, men ønsker samtidig også at turen ikke bliver det eneste ungdomsarrangement for 18+ i 2018

19. Ungdomslejr 2018

Der bliver afholdt en ungdomslejr (18+) i sommeren 2018. LT finder lejrchef. MOS tager kontakt.

20. Tilmeldingsfrist for arrangementer

HB vedtager, at der kommer tilmeldingsfrist (en uge før afholdelse) på alle arrangementer

21. Evt.

- 21.1. Billedeansvarlig på sommerlejre 2018 (KR)

CB og SEK får dette indskrevet i lejrchefaftalen.

- 21.2. Oprettelse af et Karitativt Team?

PA tager kontakt til Caritas, og arbejder videre på idéen, men der er ingen garanti. Initiativet til et konkret forslag, der er målrettet DUK mangler fra Caritas' side.